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Nuuk 3. juli 2007 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til Lands-
styret: 
 
Spørgsmål: Hvad foregår der i Grønlands Turist- og Erhvervsråd? 
(ATASSUT´s Landstingsmedlemmer: Augusta Salling, Ellen Christoffersen, Kristian Jeremiassen, 
Thomas Kristensen, Godmand Rasmussen) 
 
Begrundelse: 
Det er af overordentligt vigtigt betydning at Grønlands turisme- og erhvervsindustri kan udvikles til 
gavn for det grønlandske samfund. Men noget tyder på at der i bestræbelserne for denne udvikling 
ikke er den fornødne arbejdsro i selskabet, og det vækker bekymring for os i ATASSUT´s Lands-
tingsgruppe. 
 
Efter vores mening er der flere konkrete tegn på at der hersker uro og at der ikke er fælles fodslag 
omkring selskabets strategier for turismeudvikling og erhvervsfremme, eksempelvis er der siden 
den ordinære generalforsamling i Grønlands Turist- og Erhvervsråd i maj 2007 nu fratrådt flere 
nøglepersoner fra selskabet og dets bestyrelse. 
 
I forbindelse med administrerende direktør, Stig Rømer Winthers fratræden den 28. juni 2007, blev 
der signaleret at ”baggrunden for fratrædelsen er uenighed om selskabets fremtidige strategi”, hvil-
ket dog efterlader flere spørgsmål end svar, da der ikke foreligger nogen forklaring på hvad man i 
selskabet er uenige om. 
 
Vi erfarer ligeledes at bestyrelsesmedlem i Grønlands Turist- og Erhvervsråd Flemming Nicolaisen 
samme dag også har valgt at fratræde som bestyrelsesmedlem, uden at der dog følger nogen forkla-
ring på dette skridt, men at Flemming Nicolaisen dog, ved at træde ud af bestyrelsen, har signaleret 
at han på lige fod med direktøren er uenig i selskabets strategier. 
 
Vi er fra ATASSUT med disse begrundelser bekymrede for hvad der foregår i GTE og vil gerne 
have Landsstyrets svar på følgende spørgsmål: 
 
1) Hvad er de konkrete planer der åbenbart har skabt uro i GTE? 
2) Hvilke tiltag påtager Landsstyret sig for at skabe ro? 
3) Hvad er det konkrete forhold der er uenighed om i forbindelse med GTE´s fremtidige strategi? 
4) Hvordan forholder Landsstyret sig til de opståede uenigheder? 
5) Hvilke konkrete resultater forventer Landsstyret i forbindelse med den af Landsstyret bebudede 

evaluering af hhv. Greenland Venture og GTE samt andre relevante selskaber? 
6) Er der øvrige kommentarer fra Landsstyrets side om situationen på GTE? 
 
 
Vi forventer hurtigt svar, og svaret bedes sendt til følgende: aus@gh.gl krje@gh.gl thok@gh.gl 
gora@gh.gl ekri@gh.gl samt landstinget@gh.gl
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